
groot aantal maatregelen daaraan
kunnen bijdragen. Ik heb op mij
genomen om mijn uiterste best te
doen dit te realiseren.

Ik noem enkele van die maatrege-
len. Zo is het weigeren van
asielzoekers bij ongedocumenteer-
den een maatregel die al is
ingegaan. Over intensivering van het
terugkeerbeleid valt op dit moment
nog niet zoveel te zeggen, omdat de
terugkeernotitie binnenkort in het
kabinet aan de orde komt. Van het
niet opvangen van uitgeprocedeerde
asielzoekers is al voor een deel
sprake, in een iets andere vorm. Ik
meen, kortom, dat het met al deze
maatregelen bij elkaar mogelijk moet
zijn om de taakstellende bezuiniging
te realiseren.

Ten slotte nog een opmerking over
de rechtsbijstand. Ik meen dat ik heel
precies heb geantwoord op vraag 18
die hierop betrekking had. Het gaat
hier om het aandacht besteden aan
resultaatsafhankelijke belonings-
vormen. Ik heb niet gezegd dat die
direct zullen bijdragen aan de
bezuiniging. Dat is uitgesloten, want
het gaat om een onderzoek in die
richting en het moet ook worden
gelezen op de manier zoals het in het
antwoord op vraag 18 naar voren is
gebracht.

©

De heer Vendrik (GroenLinks):
Voorzitter! Ons springende punt blijft
– en de staatssecretaris heeft daar
niet helemaal antwoord op gegeven
– dat wij niet zien dat het samenstel
van aangekondigde maatregelen ook
werkelijk dit jaar tot een bezuiniging
van 194 mln. leidt. Wij zitten nu al
halverwege dit jaar en de staatsse-
cretaris geeft zelf aan dat een deel
van de maatregelen zelfs nog in het
kabinet moet worden besproken en
dus nog niet ten uitvoer kan worden
gebracht. Daarmee roept hij toch een
probleem over zich af. Loopt hij niet
het grote risico dat hij straks terug
moet naar het kabinet met een
onhaalbare taakstelling, waarna
opnieuw moet worden bekeken hoe
het tekort kan worden gedicht? Kan
dat niet beter worden vermeden?

©

Staatssecretaris Cohen: Voorzitter! Ik
ben daar zeker op dit moment niet
bang voor. Ook hier is sprake van
instroom en uitstroom, twee zaken
die nauw met elkaar samenhangen.

Het hele beleid is erop gericht om de
zaak binnen proporties te krijgen. Op
het vlak van de uitstroom zitten er in
het pakket een aantal mogelijke
bezuinigingspunten, afgezien van de
taakstellende bezuiniging bij de
opvang, en daarnaast kan de
bezuinigingsdoelstelling mede
worden gerealiseerd door een lagere
instroom. Daarvan lijkt op dit
moment enigszins sprake te zijn. Ik
ben er op dit moment dus niet bang
voor dat wij de bezuinigingstaak-
stelling op de totale begrotings-
realisering niet halen.

De voorzitter: Het lijkt mij dat heer
Vendrik en u het daarover vanavond
niet meer eens worden.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, op een
nader te bepalen tijdstip te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Ministerie van Economische
Zaken (XIII) voor het jaar 1999
(wijziging samenhangende met
de Voorjaarsnota) (26533).

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

©

Mevrouw Verburg (CDA): Voorzitter!
Misschien kunnen wij nog voor de
24ste dit debat afronden, want ik heb
maar een paar minuutjes nodig.

Ik wil het hebben over een post op
de suppletore begroting waarop de
minister 55 mln. vrijmaakt voor
eventuele bezuinigingen bij het CBS.
Daarvoor haalt zij onder meer 25
mln. weg bij de post bedrijfsgerichte
technologiestimulering. Mijn fractie
heeft daarover een vraag gesteld in
de schriftelijke ronde. De minister
heeft daarop geantwoord dat een en
ander geen consequenties zal
hebben voor de toezeggingen en de
hele gang van zaken dit jaar. Mijn
fractie vindt dit onbegrijpelijk. Het is
van tweeën één: óf deze post zit al
jarenlang te ruim in zijn jasje
waardoor er sprake is van onderbe-
nutting en dan deugt de klaagzang
van het bedrijfsleven niet dat

hiervoor nooit te veel aandacht kan
zijn, óf de redenering van de minister
is niet helemaal duidelijk. Feit is dat
mijn fractie al in de schriftelijke
ronde heeft aangegeven hiertegen
bezwaar te hebben. Dat bezwaar
wordt niet opgeheven, zeker niet nu
de reorganisatie bij het CBS nog
onvoldoende vorm heeft om er op
deze manier op vooruit te lopen.

©

Minister Jorritsma-Lebbink:
Voorzitter! Wij hebben gepoogd dit
in de schriftelijke antwoorden goed
uit te leggen. Ik kan de verzekering
geven dat als niet het CBS aan de
orde was geweest, binnen het
kabinet over hetzelfde geld ook een
discussie had plaatsgevonden. Het
gaat om een vorm van onder-
uitputting. Misschien zou de minister
van Financiën het geld goed hebben
kunnen gebruiken om een deel van
de taakstelling te realiseren die nodig
is om de begroting voor dit jaar nog
sluitender te maken. Misschien ook
zou hij mij hebben toegestaan om
met dat geld leuke dingen te doen. In
elk geval was het geld niet nodig
voor de beleidsdoelen waarvoor het
beoogd was. Ik zal proberen dat nog
een keer uit te leggen.

Het is waar dat behoorlijke
bedragen vrijgemaakt zijn op een
groot aantal artikelen, waarbij
artikelen zitten als specifieke,
bedrijfsgerichte technologie-
stimulering, speur- en ontwikkelings-
werk en toepassing
energiebesparingstechnologie en
duurzame energie. Laat ik de kern
nog maar eens noemen. Er is geen
sprake van aantasting van lopend of
voorgenomen EZ-beleid. Al het in het
verleden gevoerde beleid en in de
toekomst te voeren beleid kan
gewoon worden uitgevoerd. Beleid
voeren is in dit geval synoniem voor
het mogen aangaan van verplichtin-
gen. Verplichtingen kennen altijd een
bepaalde kasuitfinanciering. Deze
vindt vaak plaats na het jaar waarin
de verplichtingen zijn aangegaan.
Het is een feit dat je in de loop van
het jaar kunt zien hoe het gaat met
de kas. Recente inzichten in de
kasbetalingen van dit jaar die
plaatsvinden op basis van de
aangegane of nog aan te gane
verplichtingen, geven aan dat
bepaalde kasbetalingen trager of niet
geheel zullen plaatsvinden. Het
betreft veelal aflopende reeksen. Die
ruimte in de kasuitfinanciering wordt
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aangewend ter financiering van de
CBS-plannen. Dit betekent niet dat
het geld weg is. In feite doen wij
onder de condities die wij hebben
afgesproken een investering welke
zichzelf aan het eind van de rit
terugbetaalt. Het betekent dat de
inzet van die middelen het EZ-beleid
niet aantast. Per saldo is er sprake
van een temporele verschuiving.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, op een
nader te bepalen tijdstip te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 23.36 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende voorstellen van wet:
Wijziging van de begroting van de

uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Justitie (VI) voor het
jaar 1998 (slotwet) (26609);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van de
Nationale Schuld (IXA) voor het jaar
1998 (slotwet) (26610);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Financiën (IXB) voor
het jaar 1998 (slotwet) (26611);

Wijziging van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van het
Ministerie van Verkeer en Waterstaat
(XII) voor het jaar 1998 (slotwet)
(26612).

Deze voorstellen van wet zijn al
gedrukt en rondgedeeld;

2. de volgende brieven:
twee, van de minister van

Buitenlandse Zaken, te weten:
een, ten geleide van het verslag van
de Algemene Raad d.d. 31 mei 1999
(21501-02, nr. 298);
een, ten geleide van de agenda van
de Algemene Raad van 21 en 22 juni
1999 (21501-02, nr. 299);

een, van de staatssecretaris van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, inzake de toekomstige
samenwerking met de Nederlandse
Antillen en Aruba (26605, nr. 3);

een, van de minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-

pen, inzake prestatiegegevens
(26347, nr. 5);

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van de Uitvoeringsnota
Klimaatbeleid (26603);

een, van de vaste commissie voor
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, inzake de vervulling van de
aanstaande vacature voor de
Nationale Ombudsman (26518, nr. 2).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, inzake Bundel
consulaire voorschriften (BCV) en
Consulair opleidingsprogramma
Miconos I en II;

een, van de minister van Justitie,
ten geleide van het jaarverslag van
het openbaar ministerie over het jaar
1998;

twee, van de minister voor Grote
Steden- en Integratiebeleid, te weten:
een, inzake een millennium-
campagne;
een, ten geleide van het rapport
m.b.t. noodscenario’s van het
crisisonderzoeksteam van de
Universiteit van Leiden;

een, van de minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, inzake Sorbonneverklaring/
Bolognaverklaring;

een, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
ten geleide van het draaiboek
varkenspest;

een, van de staatssecretaris van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid
en de minister van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties, ten
geleide van Reflecties Tecena;

twee, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, inzake vaststelling AMvB
voorschrijven en bestellen
opiumwetmiddelen;
een, ten geleide van de ECD-
rapportage tandartsen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

4. een brief van de Ambassade van
de Republiek Suriname, ten geleide
van een verklaring van de president
van Suriname.

Deze brief ligt op de griffie ter
inzage;

5. de volgende brieven:
een, van rabbijn Awraham

Soetendorp, inzake open brief voor
Iraanse joden gevangen in Teheran;

een, van het actiecomité van
onder andere de Turkse alevieten,
over de handelwijze van de heer A.
Dakapan, directeur van RSA.

Deze brieven liggen op de griffie ter
inzage.
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